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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

červen 2018 č. 145

Vítání občánků v Klášterci nad Orlicí
V  neděli 3. června 2018 od 13,30 hodin se v  zasedací místnosti v „Kovárně“ uskutečnilo slavnostní 
vítání občánků obce. Nové občánky přivítala starostka obce paní Lenka Ševčíková a člen zastupitelstva, 
předseda SPOZ Zdeněk Bureš. Zároveň vítání přihlíželi babičky, dědečkové, tetičky a strýčkové. Slav-
nostnímu rázu přispěl i pěvecký soubor ORLIČKA ze základní školy pod vedením paní učitelky Olgy 
Kaláškové. Přivítány byly celkem 4 děti: David Krupica, Kryštof Brůna, Vojtěch Jurásek a Sebastian 
Gašparovič. Celé slavnostní setkání na fotografiích zdokumentoval pan Jiří Mitvalský. Příjemné setkání 
bylo zakončeno přípitkem starostky obce s rodiči. Novým občánkům obce přejeme hodně zdraví a štěstí 
a jejich rodičům hodně trpělivosti. Zdeněk Bureš, předseda SPOZ
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Máme za sebou letošní jaro, které bylo mimořádně teplé a slunečné. Řadě lidí se to líbilo, ale lesům to 
vůbec nevyhovovalo. Každoroční úkol v zalesňování – letos to bylo 3.200 sazenic, jsme museli splnit za 
mimořádně obtížných podmínek. Brigádníci sice mohli pracovat nalehko, v tričku, ale sazenicím osy-
chaly kořínky a šly do teplé suché půdy. Následných několik týdnů velmi chyběla tolik potřebná dešťová 
zálivka. Úkol byl přes tyto potíže splněn a při ztrátách do 10 % lze mluvit o velmi dobrém výsledku.
Je namístě se zmínit, kdo se na tom podílel. Tradičně brigády – 14. dubna jako první nastoupili místní 
myslivci. Účast 19 členů byla téměř 100%, výkon velice dobrý, práce provedena svědomitě a kvalitně. 
Další sobotu zalesňovali klášterští hasiči. Sešlo se jich proti předcházejícím letům sice méně, ale pra-
covali velmi dobře a zůstal za nimi pořádný kus nového lesa. Další týden 29. dubna přišli pomoci mys-
livci od sousedů (Petrovice a Pastviny). Je to úplně poprvé a musím jenom chválit. Na tak malý spolek 
byla účast opravdu vysoká a vysoká byla i kvalita jejich práce. Je radost dnes na „jejich“ paseku přijít –  
co zasadili, to roste. V obecním lese pracovali poprvé a věřme, že to nebylo naposledy.
Závěrem ke zprávě o zalesňování je třeba dodat, že všechny brigády byly zdarma, což svědčí o velmi 
dobrém vztahu k obci.
Další, co asi zajímá občany, je největší lesní škůdce – kůrovec. Média nás často informují o obrovských 
škodách v Beskydech a Jeseníkách. V našem okolí zatím takové škody nejsou, ale není namístě přehnaný 
optimismus. V nedávné době se naším krajem přehnala silná vichřice, která se sice Klášterci vyhnula, 
ale sousedům napáchala velké škody. Parishovy lesy, Kunvald, Rokytnice a další počítají polomy v ti-
sících kubíků. Pokud se nepodaří toto dříví včas zpracovat, tak kůrovec, kterému teplé počasí velmi 
vyhovuje, se může i v našem okolí nebezpečně rozmnožit. 
Nakonec ještě zajímavost. Zmiňuji se, že vichřice se klášterským lesům vyhnula, ale není to tak docela 
pravda. Několik vývratů přece jen způsobila a pro mne je nejsmutnější, že skácela i zřejmě největší jedli 
v obecním lese. Byla naprosto zdravá s nádhernou korunou. Její délka byla přes 30 metrů, a naměřili 
jsme ji rovných 9 kubíků. Na přiloženém snímku jsou dva nejsilnější výřezy. Věnujme této jedlové krá-
lovně pomyslnou minutu ticha.                                                                                                                      Jaroslav Sklenář

Z obecního lesa
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Vážení občané, 
chci vás stručně informovat 
o aktuálním dění v obci:

l výstavba zasíťování lokality RD Matyášův ko-
pec: v květnu byla dokončena výstavba splaškové 
kanalizace a vodovodu, na začátku června byla za-
hájena výstavba komunikace
l rekonstrukce Obecního domu čp. 167: byla 
provedena výměna oken a celková izolace budo-
vy proti zemní vlhkosti, proběhly bourací práce  
a byly vyzděny nové příčky, probíhá montáž 
hromosvodu na nové střešní krytině a nyní byla  
zahájena montáž rozvodů topení, vodoinstalace  
a elektroinstalace
l v srpnu bude zahájena změna v systému sběru 
směsného komunálního odpadu, hlavně v  za-
čátku prosím o toleranci, v  rozloze a dopravní 
dostupnosti naší obce není možno nastavit systém 
sběru odpadu úplně stejně pro všechny občany
l v letních měsících bude probíhat oprava míst-
ních komunikací
l pokračuje také oprava kaple na Čiháku, byla 
dokončena úprava vnitřních omítek a nyní bude 
provedena pokládka dlažby z přírodního pískovce
l stále probíhá nové mapování pozemků v  in-
travilánu obce: začátkem června byla ukončena 
první letošní část pochůzek v terénu, nyní probíhá 
zaměřování pozemků geodety, další část pochů- 
zek v terénu začne v druhé polovině srpna, vlast-
níci předmětných pozemků obdrží od katastrální 
úřadu pozvánku 
l chci požádat o dodržování pravidla nedělního 
klidu, nechte prosím v neděli odpočívat své sekač-
ky, křovinořezy a pily, ať mohou všichni obyvatelé 
i návštěvnici obce zažít po pracovních dnech klid

Přeji všem krásné léto, plné pohody 
a příjemných zážitků.

Lenka Ševčíková, starostka obce

Informace z jednání zastupitelstva 
obce Klášterec nad Orlicí
Jednání dne 25. 4. 2018 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
l bere na vědomí územní studii centra obce zpra-
covanou ateliérem REGIO Hradec Králové
l bere na vědomí zprávu starostky o průběhu 
stavby zasíťování lokality RD Matyášův kopec. 
Zastupitelstvo ukládá starostce a místostarosto-
vi pokračovat v přípravě návrhu postupu prodeje 

stavebních parcel a upřesnění pravidel výstavby 
dle územní studie
l schvaluje přidělení bytů
l bere na vědomí informace o realizaci akce re-
konstrukce a snížení energetické náročnosti 
Obecního domu čp. 167
l bere na vědomí zprávu o plnění rozpočtu obce za 
1. čtvrtletí roku 2018 na straně příjmů je rozpočet 
plněn na 27,28 % na straně výdajů na 9,09 %
bere na vědomí rozpočtové opatření č. 2 ze dne  
31. 3. 2018 v celkové výši 307 230,00 Kč 
l bere na vědomí zprávu předsedy finančního  
a kontrolního výboru o jejich činnosti v období  
leden až duben 2018
l schvaluje poskytnutí finančního daru z rozpočtu 
obce na rok 2018 Sidemotokros klubu Klášterec 
nad Orlicí v AČR, IČ 47502941 ve výši 5 000 Kč
l souhlasí s  tábořením spolku Junák, Střediska 
Bratra Robina Letohrad, IČ 61234095 v  katas-
trálním území obce Klášterec nad Orlicí na parcele  
č. 3790 v období od 30. 6. 2018 do 14. 7. 2018
l schvaluje vyhlášení záměru pronájmu pozemku 
parc. č. 1371/38 ostatní plocha, o výměře 818 m² 
a pozemku parc. č. 1371/39 ostatní plocha, o vý-
měře 3169 m², oba pozemky jsou zapsány na LV 
10001 v k. ú. Klášterec nad Orlicí 
l schvaluje prodej pozemku parc. č. 2012/33, 
který byl oddělen z  pozemku parc. č. 2012/13 
v  obci a katastrálním území Klášterec nad Orlicí 
o výměře 156 m², trvalý travní porost za celkovou 
cenu 4680 Kč p. M. H., v části pozemku vyznačené 
v GP bude zapsáno věcné právo jízdy a chůze pro 
vlastníka pozemku parc. č. 257/2. Náklady spoje-
né s  přípravou kupní smlouvy a zápisem vkladu  
a věcného práva do KN hradí kupující
l v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. f) 
zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozděj-
ších předpisů, deleguje paní Bc. Lenku Ševčíko-
vou jako zástupce obce Klášterec nad Orlicí, která 
je akcionářem společnosti Vodovody a kanalizace 
Jablonné nad Orlicí, a.s. se sídlem Jablonné nad 
Orlicí, Slezská 350, PSČ 561 64, IČ: 48173398, 
na řádnou valnou hromadu, která se koná v sídle 
společnosti dne 28. 6. 2018
l bere na vědomí informace z  jednání VH DSO 
Orlicko dne 27. 3. 2018
l schvaluje aktualizované úplné znění Stanov 
svazku obcí Sdružení obcí Orlicko ve znění 
schváleném VH Orlicka 27. 3. 2018 usnesením  
č. VH6/2018
l schvaluje smlouvu mezi Pardubickým krajem  
a Obcí Klášterec nad Orlicí o poskytnutí dotace  
č. KH/18/21700 ve výši 10.000 Kč, příjemce do-
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tace se zavazuje dotaci poukázat jím zřízené orga-
nizaci Masarykova základní škola Klášterec nad 
Orlicí
l schvaluje navýšení závazného ukazatele pro 
Masarykovu základní školu Klášterec nad Orli-
cí o částku 211.911,60 Kč a o částku 10.000,00 
Kč. Celkově bude závazný ukazatel hospodaření 
ZŠ pro rok 2018 ve výši 2.121.911,60 Kč s  úče-
lovým určením 1.575.000 Kč na provozní výda-
je, 290.000 Kč na financování výjimky z  počtu 
žáků, 35.000 Kč na vrátného, dotace na VVV 
211.911,60 Kč, 10.000 Kč na projekt „Nechceme 
být jen sousedé! 2018“ 

Jednání dne 30. 5. 2018 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
l bere na vědomí rozpočtové opatření č. 3 ze dne 
7. 5. 2018 v celkové výši 210.000 Kč a rozpočto-
vé opatření č. 4 ze dne 29. 5. 2018 v celkové výši 
41.546 Kč 
l schvaluje navýšení závazného ukazatele pro 
Masarykovu základní školu Klášterec nad Orli-
cí o částku 20.000,00 Kč. Celkově bude závazný 
ukazatel hospodaření ZŠ pro rok 2018 ve výši 
2.141.911,60 Kč s  účelovým určením 1.575.000 
Kč na provozní výdaje, 290.000 Kč na financová-
ní výjimky z počtu žáků, 35.000 Kč na vrátného, 
211.911,60 Kč dotace na VVV, 10.000 Kč na pro-
jekt „Nechceme být jen sousedé! 2018“ a 20.000 
Kč na projekt Škola do přírody
l schvaluje smlouvu mezi Pardubickým krajem 
a Obcí Klášterec nad Orlicí o poskytnutí dotace  
č. OŽPZ/18/21737 ve výši 20.000 Kč, na projekt 
s názvem „Škola do přírody – příroda do školy“, 
řešitel projektu: Masarykova základní škola Kláš-
terec nad Orlicí. 
l schvaluje smlouvu mezi Pardubickým krajem  
a Obcí Klášterec nad Orlicí o poskytnutí dotace 
č. OKŘ/18/21927 ve výši 60.000 Kč, z  dotační-
ho programu Podpora jednotek SDH na pořízení 
požární techniky a věcných prostředků požární 
ochrany na pořízení kalového čerpadla a radio-
stanic 
l schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace z  Pro-
gramu obnovy venkova č. OŽPZ/18/22672 mezi 
Pardubickým krajem a Obcí Klášterec nad Orlicí, 
předmětem smlouvy je účelové poskytnutí nein-
vestiční dotace z rozpočtových prostředků Pardu-
bického kraje na akci „Oprava místní komunika-
ce“ 
l schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace z  Pro-
gramu obnovy venkova č. OŽPZ/18/22912 mezi 
Pardubickým krajem a Obcí Klášterec nad Orlicí, 

předmětem smlouvy je účelové poskytnutí nein-
vestiční dotace z  rozpočtových prostředků Par-
dubického kraje na akci „Potravinová obslužnost 
obyvatel v m. č. Zbudov“ 
l bere na vědomí žádosti občanů o doplnění do-
pravního značení, možnost doplnění dopravní-
ho značení na MK č. 12c na horní konec, na MK  
č. 13c k  čp. 68, a na účelové komunikaci č. 38ú 
k čp. 116 bude řešeno ve spolupráci s dopravním 
odborem MÚ v Žamberku a DI Policie ČR
l schvaluje Smlouvu o spolupráci při zabezpe-
čování požární ochrany, kdy obec Klášterec nad 
Orlicí IČ: 00279021 bude prostřednictvím své 
jednotky požární ochrany zabezpečovat v souladu 
s  poplachovým plánem kraje provedení zásahu 
při hašení požárů a provádění záchranných a lik-
vidačních prací při živelných pohromách a jiných 
událostech na území Obce Pastviny IČ: 00279331
schvaluje přidělení bytu a prodloužení nájemních 
smluv
l schvaluje zadat realizaci výměny vodorovných 
rozvodů studené vody ve společných prostorech 
v přízemí bytových domů čp. 192-197 společnos-
ti - VENCL-SERVIS Vodovody a kanalizace s.r.o. 
schvaluje vyhlášení záměru pachtu kotelny v  čp. 
199 a v čp. 200 s příslušenstvím za účelem výroby 
a dodávky teplené energie pro byty ve vlastnictví 
obce
l schvaluje uzavřít smlouvu o poskytnutí bezplat-
né služby likvidace jedlých olejů a tuků s p. Libo-
rem Černohlávkem, IČ: 16539184
l projednalo žádost Masarykovy základní ško-
ly Klášterec nad Orlicí, okres Ústí nad Orlicí o 
udělení výjimky z  nejnižšího počtu žáků ve třídě 
a tuto výjimku schvaluje podle § 23 odst. 3 a 4 zá-
kona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, 
středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání 
(školský zákon) na školní rok 2018/2019. Obec 
Klášterec nad Orlicí povoluje výjimku z nejnižšího 
počtu žáků v souladu se školským zákonem a pro-
váděcím právním předpisem za předpokladu, že 
uhradí zvýšené výdaje na vzdělávací činnost školy, 
a to nad výši stanovenou krajským normativem.
l schvaluje uzavřít smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění 
stavby č. IV-12-2017371/VB/2, Klášterec nad Or-
licí, 257/1, nové OM, kNN 
l schvaluje směnu části pozemku 1300/6 o výmě-
ře 56 m², tato parcela byla oddělena z  pozemku 
parc. č. 1300/2 na který měla obec předkupní prá-
vo. Obec Klášterec nad orlicí si nečiní předkupní 
právo na pozemek parc. č. 1300/6 v k. ú. Klášterec 
nad Orlicí
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l schvaluje pronájem jedné poloviny pozemku 
parc. č. 1371/38 ostatní plocha a jedné poloviny 
pozemku parc. č. 1371/39 ostatní plocha, oba po-
zemky jsou zapsány na LV 10001 v k. ú. Klášterec 
nad Orlicí panu Pavlu Kalousovi, IČO 03927342 
za účelem skladování dřevní hmoty
l bere na vědomí zprávu starostky o průběhu stav-
by zasíťování lokality RD Matyášův kopec
bere na vědomí informace o realizaci akce rekon-
strukce a snížení energetické náročnosti Obecní-
ho domu čp. 167
l bere na vědomí informace o plánu pokračování 
opravy kaple na Čiháku
l schvaluje uzavření smlouvy o výkonu funkce 
pověřence GDPR, smluvní strany: Obec Klášterec 
nad Orlicí, Masarykova základní škola Klášte-
rec nad Orlicí a Sdružení obcí Orlicko a smlouvy  
o výkonu funkce pověřence GDPR, smluvní stra-
ny: Obec Klášterec nad Orlicí, Mateřská škola 
Klášterec nad Orlicí a Sdružení obcí Orlicko

Různé:
l byla předložena výzva Ministerstva zemědělství, 
Odboru dozoru a regulace vodárenství vlastníkům 
vodovodů a kanalizací, obec vlastní pouze kana-
lizaci na Čertovce, výzva nutí obec vybírat stočné 
l starostka uvedla, že na obce je ze strany státu 
přenášeno stále více a více povinností, které musí 
plnit, jinak jim hrozí ze strany státu sankce, za-
stupitelé navrhují situaci řešit přijmutím dalšího 
zaměstnance
l Pavel Michalička informoval zastupitele o aktu-
álním stavu  řešení svozu odpadů v naší obci, nyní 
jsou objednány nádoby dle požadavků občanů a 
bude organizován jejich prodej, z trasy svozu musí 
být odstraněny větve, které brání průjezdu svozo-
vého auta, bude zajištěno ve spolupráci s  hasiči, 
změna svozu SKO začne od srpna
l místostarosta informoval o účasti na konferenci 
Brownfieldy 2018 v  Praze v  areálu Pragovky Vy-
sočany, naše obec by potřebovala najít řešení pro 
objekty v areálu bývalých kasáren, o využití našich 
objektů není zájem z důvodu špatné dopravní ob-
služnosti a vzdálenosti od průmyslových oblastí
l starostka informovala zastupitele o využívání 
auta Volkswagen pro účely spolku SDH 
l zastupitelé byli seznámeni s podnikatelským plá-
nem rekreačního střediska Orlice (tábor u řeky na 
horním konci) stávajícího nájemce, bude zde obno-
veno ubytování a bude zde i provoz občerstvení
l zastupitelům byl předložen dotaz na místo prak-
tického lékaře pro dospělé

l informace o opravě propadlé silnice na Čertovce 
u čp. 134
l informace o volných bytech v domě s Pečovatel-
skou službou v Pastvinách
l informace o možném bezúplatném převodu ha-
sičské techniky CAS 32 – TATRA 815 v letošním 
roce
l starostka jednala s náměstkem hejtmana Pardu-
bického kraje o problematice oprav silnic a přípra-
vě rekonstrukce silnice č. III/31218
l projekt obce opravy Polních cest, 11. 5. 2018 
byla zaslána všem zastupitelům a členům rozvojo-
vého výboru obce konečná verze PD k seznámení, 
nyní probíhá poslední konzultace projektu s  Po-
zemkovým úřadem a bude zahájeno vyřizování 
stavebního povolení, dokončení PD se zdrželo 
podmínkou umístnění náhradní výsadby 
l termín komunálních voleb bude 5. – 6. 10. 2018

Celé znění zápisů a usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro občany k  nahlédnutí na obecním 
úřadě, usnesení je zveřejněno na www: klaste-
recnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce 

Předveď, co dokážeš 
- atrakce pro každého

Účastníci neckyády 

vstup na RSP zdarma

bude-li voda

O krále Rock-sport-party
info tel. 735 050 791Turnaj v malé kopané

Rock-sport party 2018

3D Fitness challenge
Další program:

ROCK
SPORT

PÁRTY
ROCK
PÁRTY
Klášterec 

na fotbalovém
hřišti 

7. ročník

9:00 hod.

16:00 hod.

17:00 hod.

13:30 hod.

28.7.

Neckyáda 
Pěnová
koupel

stanové
městečko

Pole dance
NOVINKA

NOVINKA

doprava
z Pastvin

vláček Pastviňáček

NOVINKA

NOVINKA

skvělé
občerstvení

i pro
vegetariány

InFlus Stars Are So Far
YESMADAM Deep Purple Tribute

n.O.
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DLOUHODOBÉ OŠETŘOVNÉ
Od 1. června 2018 začne platit nová dávka ze 
systému nemocenského pojištění – tzv. dlouho-
dobé ošetřovné.

Nárok na dlouhodobé ošetřovné vznikne tomu, 
kdo dlouhodobě pečuje o člena rodiny v domá-
cím prostředí alespoň po dobu 30 dnů a nemůže 
kvůli tomu chodit do zaměstnání nebo vykoná-
vat samostatnou výdělečnou činnost.
Dlouhodobou péčí se rozumí poskytování celo-
denní péče ošetřovanému spočívající v  každo-
denním ošetřování (tzn. péče spojená s podává-
ním jídla a pití, oblékáním, svlékáním, tělesnou 

hygienou a pomocí při výkonu fyziologické po-
třeby). Dávku je možné pobírat nejdéle 90 kalen-
dářních dnů  a výše dávky za kalendářní den činí 
60 % denního vyměřovacího základu. 
Ošetřovanou osobou musí být fyzická osoba, 
jejíž závažná porucha zdraví si vyžádala  hos-
pitalizaci trvající nejméně 7 kalendářních dnů. 

Potřebu péče v následujícím období musí potvr-
dit ošetřující lékař. Abyste mohli uplatnit nárok 
na dlouhodobé ošetřovné, musíte být:
a)  manželem (manželkou) ošetřované osoby 

nebo registrovaným partnerem (registrovanou 
partnerkou) ošetřované osoby,

Informace z Občanské poradny Ústí nad Orlicí

Ve čtvrtek 14. 6. 2018 jsme se s předškoláčky a jejich rodiči sešli v rámci projektu „Získej průkaz před-
školáka“ naposledy. Od října loňského roku si děti mohly při plnění různých úkolů vyzkoušet některé 
metody školní práce, rozvíjely své řečové dovednosti, hrubou i jemnou motoriku, početní představy, 
sebeobslužnost i komunikaci. Nejvíce je bavily úkoly na interaktivní tabuli. I letos na děti za jejich snahu 
čekala sladká odměna a tradiční medaile. Rodičům jsme poskytli důležité informace o chodu školy, škol-
ní družiny, seznam pomůcek apod. Přejeme dětem i rodičům úspěšný vstup do školního roku.

 Mgr. Marie Leksová

Poslední setkání předškoláků
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KONZUM v Pastvinách 
a naše vzájemná spolupráce

Většina z  Vás, kteří sledujete dění v  obci, pří-
padně projednávaná témata na zasedání za-
stupitelstva obce, jistě zaznamenala, že po ně-
kolika pracovních setkáních s  vedením tohoto 
obchodního družstva a opakovaném projedná-
vání v zastupitelstvu byla s vedením Konzumu 
uzavřena „Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí 
veřejné služby pro zajištění potravinové obsluž-
nosti v malé obci“.
Touto smlouvou jsme se zavázali poskytnout 
obchodnímu družstvu Konzum pro období 
od 1. 1. 2018 do 31. 12. 2018 dotaci na provoz 
místního obchodu ve výši 84.103,- Kč. Výše do-
tace je vypočítávána dle vzorce a jediná mož-
nost, jak ji můžeme ovlivnit, je zvýšení obratu 
v  prodejně. Velice zjednodušeně – čím budou 
letos tržby vyšší, tím bude dotace požadovaná 
v následujícím roce nižší. Platí to samozřejmě i 
obráceně, čím budou tržby nižší, tím vyšší dota-
ce bude Konzumem následně požadována.
Cílem uzavření této smlouvy, je zachování prodej-
ny pro naše občany, zejména seniory, kteří mají 
omezené možnosti nakoupit si jinde, ale i pro 
rekreanty, turisty, chalupáře a chataře navštěvu-
jící naši obec. Oproti tomu, bylo naší snahou při 
vyjednávání, zabezpečit v  prodejně takový sorti-
ment, aby bylo uspokojeno v  rámci možností co 
nejširší spektrum zákazníků. Součástí smlouvy je 
výtah z vnitropodnikového předpisu „Sortimentní 
minimum pro maloobchody typu B, C“, které ga-
rantuje minimální rozsah položek v období mimo 
sezónu a v  letní sezóně (červen – srpen). Jako 
smluvní partner a poskytovatel dotace má obec 
právo vznášet připomínky ke skladbě sortimentu, 
vznášet připomínky k práci zaměstnanců prodej-
ny a právo navrhovat úpravu provozní doby.
Výše uvedeným Vás chci v  souhrnu informovat 
o aktuálním stavu ve vztahu obec Pastviny – ob-
chodní družstvo Konzum. Pokud máte, nebo 
budete mít nějaké připomínky, případně návrhy 
směřující ke zkvalitnění poskytování služeb zákaz-
níkům, pro provozovatele naší prodejny, bez obav 
se obraťte na mne. Případné náměty či požadavky 
budu rád předávat vedení obchodního družstva 
Konzum. Věřím, že pokud to bude v  jejich silách 
a možnostech, jistě rádi vyhoví. Se svými názory, 
stížnostmi, ale i požadavky se můžete obracet také 
přímo na provozovatele prostřednictvím emailu: 
názory@konzumuo.cz nebo telefonicky na vedou-
cího provozní skupiny, tel. 465 553 337.
 L. Škůrek, starosta Pastviny

b)  příbuzným v linii přímé s ošetřovanou osobou 
nebo je její sourozenec, tchyně, tchán, snacha, 
zeť, neteř, synovec, teta nebo strýc,

c)  manželem (manželkou), registrovaným part-
nerem (registrovanou partnerkou) nebo dru-
hem (družkou) fyzické osoby uvedené v písme-
nu b), nebo

d)  druhem (družkou) ošetřované osoby nebo ji-
nou fyzickou osobou žijící s ošetřovanou oso-
bou v domácnosti.

Na rozdíl od běžného krátkodobého ošetřovného 
je tato dávka určena i pro OSVČ. Protože je to ale 
dávka nemocenského pojištění, podmínkou pro 
vznik nároku na její výplatu je dostatečně dlouhá 
účast na pojištění.
Zaměstnancům vznikne nárok na dlouhodobé 
ošetřovné, pokud jsou účastni nemocenského po-
jištění alespoň 90 kalendářních dnů v posledních 
4 měsících. U OSVČ je to účast na pojištění ales-
poň po dobu 3 měsíců bezprostředně předcháze-
jící dni vzniku potřeby dlouhodobé péče nebo dni 
prvního převzetí této péče.
V  průběhu péče, za kterou náleží dlouhodobé 
ošetřovné, vám zaměstnavatel nemůže dát výpo-
věď a po ukončení péče vám nová úprava v záko-
níku práce garantuje původní práci i  návrat na 
stejné pracovní místo. Zaměstnavatel ale nemusí 
poskytnout pracovní volno na tuto péči automa-
ticky. Může to odmítnout, ale jen kvůli vážným 
provozním důvodům. V  takovém případě vám je 
musí písemně sdělit. V ostatních situacích je povi-
nen volno poskytnout. 
Nárok na další dlouhodobé ošetřovné může vznik-
nout nejdříve po uplynutí 12 měsíců ode dne, za 
který jste měli naposledy na tuto dávku nárok. 
Dlouhodobé ošetřovné náleží vždy jen jednou, 
i  když současně poskytujete péči více osobám. 
Služby občanské poradny jsou poskytovány bez-
platně, jsou určeny všem lidem, kteří se dostali 
do nepříznivé sociální či životní situace, nebo jim 
taková situace hrozí, situaci neumí sami řešit a po-
třebují pomoc.

Informace o provozní době a kontakty na občan-
skou poradnu najdete na www.uo.charita.cz nebo 
je získáte na telefonu 734 281 415. 
Nebojte se proto na nás obrátit, rádi se Vám bu-
deme věnovat. 

Pracovníci Občanské poradny 
Ústí nad Orlicí
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Není to tak dávno … ( 67 )
1. Světová válka 
Uplynulo už dlouhých 100 let od doby, kdy se vra-
celi naši dědové a pradědové po prožitých váleč-
ných hrůzách domů ke svým blízkým. Mnozí se 
už nikdy nevrátili. Mezi posledními navrátilci byli 
bratři legionáři. 

Jedním z těch šťastných byl i Josef Vágner (1893 
– 1978) z Pastvin 96. A jako jeden z mála své zážit-
ky z války zaznamenal. Protože zápis je poměrně 
dlouhý (9 strojopisných stran), převedu jeho vy-
právění do zkratky ve dvou číslech Sousedských 
listů.
Narukoval jsem 17. října 1914 do Vysokého Mýta. 
15. ledna 1915 jsme odjížděli na frontu přes Bo-
humín, Zlín a po několika stanicích jsme již viděli 
hrůzy války, vypálené vesnice. Po vystoupení z vla-
ku jsme dva dny pochodovali do vesnice Přístupy 
a skončili v  zákopech. Proti nám byli Rusové. 9. 
března měl celý pluk dobýt kopec Magora. Celý 
den jsme nastupovali vysokým sněhem bez jídla a 
večer šli zpět. Mnoho našich padlo, i velitel plu-
ku. 2. května začala artilerie útok. Bylo to strašné, 
jednotlivé rány nebyly slyšet, jen příšerný hukot. 
Druhý den ráno jsme měli dostat oběd, ale přišel 
rozkaz „dopředu“! Od vesnice Bletna až po rus-
ké zákopy bylo tolik našich padlých, že se nebylo 
možné vyhnout. V zákopech bylo 25.000 ubitých 
Rusů. Oběd jsme dostali až v 6 hod večer. Po jed-

nom takovém boji jsme se ocitli uprostřed ruských 
vojsk, a když nás spočítali, bylo nás 11.000. Od-
vezli nás do zajateckého tábora v Dárnici, kde bylo 
strašně mnoho mrtvých a řádil tam tyfus, pak nás 
převezli do Charkova. Stále jsme měli hlad a jídlo 
bylo velice špatné. Po čase jsem pracoval jako za-
jatec v různých závodech, v cihelně. V šestnáctém 
roce vypukla v našem závodě cholera. Musel jsem 
si koupit na dluh kabát, a když jsem opouštěl zá-
vod, měl jsem už 200 rublů dluhu.
V  únoru 1917 za námi přišel legionář poručík 
Čermák. Sto mužů se dalo zapsat do čsl. vojska. 
V červnu jsme odjížděli z Kamensku přes Kyjev do 
Borispolu, kde jsem byl přidělen k  1. rotě. Dob-
rovolců přibývalo a my byli ubytovaní v zemljan-
kách. Zároveň probíhal výcvik. V srpnu přijel do 
Kyjeva profesor Masaryk a já jsem mu dovážel 
chléb a prádlo. Na sv. Václava přijel do Borispolu 
a měl k nám řeč. V té době vypukla v Rusku revolu-
ce a Masaryk vyjednal s prozatímní vládou Keren-
ského, že se naše legie přesunou do Francie. Část 
vojsk se přesouvala lodí i vlakem přes Vladivos-
tok. Lenin s Trockým podepsali s Němci mír, ale 
ti drancovali dál Ukrajinu a našim vojskům bránili 
v odjezdu. Opět jsme museli sáhnout po zbraních 
a probíjet se po železnici od stanice ke stanici. Je-
likož se Němcům manévr nepodařil, donutili rus-
kou vládu, aby nařídila, že musíme odevzdat zbra-
ně a nechat si jen pro stráž. Po mnoha útrapách a 
bojích jsme v březnu 1918 dojeli do Vladivostoku.
V té době tam byly válečné, osobní i nákladní lodě 
ruské, americké, japonské, anglické, čínské, fran-
couzské a italské. Nad naším barákem je kopec 
Obžár na jehož vrchu je malé hluboké jezírko. 
Před kasárny byla rovinka zarostlá křovím. Tu 
jsme upravili na krásný park, chodilo se tam dívat 
celé město. Ve městě bylo i několik českých rodin, 
jeden velkoobchodník, další vyráběl tabákové vý-
robky. Pro nás dělal cigarety Anička.

Pokračování příště. Zpracoval Miloš Sibera

Bobová dráha v Pastvinách
Letošní rekreační sezona v Pastvinách bude obo-
hacena o novou atrakci. Pan Miroslav Kratochvíl, 
majitel restaurace na pláži, chce překvapit ná-
vštěvníky novou bobovou dráhou, která je těsně 
před dokončením. Na staveništi, které začíná pod 
silnicí na Žamberk a končí nad vodou přehrady, 
pracuje mnoho strojů a 10 - 15 pracovníků. Ještě 
je potřeba přemístit obrovské množství zeminy, 
upravit komunikace a dokončit samotnou dráhu, 
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která je sestavena z nerezových trubek a pozinko-
vaných ocelových dílů. Po dokončené konstruk-
ci, která má tvar jakési dvojité osmičky v  délce  
740 m, budou jezdit dvousedadlové vozíky – boby, 
které do kopce vyveze lanovka a dolů až nad pře-
hradu pojedou samotíží rychlostí 40 km. Každý se 
tak sveze dvakrát nahoru a znovu dolů. Nástupní 
ostrůvek bude u vody, jízdné pro jednu osobu činí 
60,-Kč, při zakoupených pěti jízdách vyjde jedna 
jízda na 50,-Kč, při deseti jízdách už jen 40,-Kč za 
jízdu. Stavbu financuje výhradně pan Kratochvíl. 
Nezbývá, než držet palce aby vše klaplo a mohl být 
od 1. července letošního roku zahájen zkušební 
provoz. Miloš Sibera

Dětský den v Pastvinách 
2. června 2018 se konal dětský den v Past- 
vinách. Téma bylo z pohádky do pohádky 
a děti musely projít deseti stanovišti, kde 
plnily různé úkoly. Potkaly zde šmouly, 
čerta a Káču, Jů a Hele a jiné. Bylo krás-
né počasí a tak si přišlo zasoutěžit 57dětí. 
O bohatou tombolu se postaral ski klub 
Pastviny.

Všem moc děkujeme
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Závody v plném proudu
Skoro každý víkend jezdí naši závodníci v  rych-
lostní kanoistice získávat další cenné kovy do své 
sbírky. První velké závody se jeli 21. a 22.4. 2018 
v  Praze. MČR mládeže na dlouhé tratě, kde hol-
ky Málkovi jeli 5km a mladší benjamínci jeli 2km. 
Terezka Jedličková ze Žamberka vybojovala titul 
Mistra ČR, ale ani pastviňáci se neztratili. Titul 
Vícemistra ČR (2. místo) si vybojovali sestry Mál-
kovi na K2 a Tomáš Faltus na K1. Krásné umístění 
si vybojovala Anežka Larischová 7. místo na K1, 
Jakub Larisch 28. místo na K1. Nikola Málková 
8. místo na K1, Tomáš Faltus 11. místo na K2. I 
ostatní přivezli cenné kovy pro SK Žamberk. Další 
závody se jeli v  Nymburku odkud si všichni vez-
li medaile. Druhý den po Nymburku jsme hostili 
závody u nás na Pastvinách. Bylo krásné počasí 
a tak přijelo bojovat o medaile 15 oddílů. Naši se 
opět neztratili, na 200m K1- Kája Málková 1. mís-
to, Nikola Málková 2. místo, Anežka Larischová 

5. místo, Faltus Tomáš 1. místo, Jakub Larisch 
3.místo. Výsledky na 200m K2- holky Málkovy 
1. místo, Larischová+Svobodová 2. místo, Fal-
tus+Hojný 1. místo, Larisch+Vlček 4. místo. I 
ostatní z oddílu měli medaile.
Další závody se jeli v Chomutově a Ústí nad Labem, 
kde oddíl reprezentovali jen ti nejmenší benjamín-
ci. Anežka Larischová si vybojovala 1stříbrnou a 
2 bronzové medaile, Jakub Larisch si vybojoval 
4.,5.,6.,7. a 15. místo, Tomáš Faltus vybojoval 4 zla-
té a 2 stříbrné medaile. I ostatní měli krásnou sbír-
ku medailí. Další velké závody ČP mládeže se jeli 
1.-3.6.2018 v Račicích, kde Tomáš Faltus vybojoval 
2 zlaté medaile a 1 stříbrnou. Kája Málková má  
2 bronzové medaile a 6. místo, Nikola Málková 9. a 
15. místo a společně si vyjeli na K2 bronzovou me-
daili a 4. místo. Vyzkoušeli si závody na K4 a tento 
závod na plné čáře vyhráli. I ostatní členové oddílu 
si přivezli krásné medaile a umístění. Děkujeme a 
držte palce do dalších závodů.
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Jaro 
ve školce
Na jaře za námi do 
školky přijel pejsek 
Anetka s  progra-
mem canisterapie. 
Zazpívali jsme 
rodičům, shlédli 
jsme výcvik dravců. 
Oslavili jsme Den 
dětí sportováním. 
Děti si domů odná-
šely své diplomy. 
Děkujeme paní 
Marii Tobešové za 
sponzorský finanč-
ní dar věnovaný od 
členů výboru Kon-
zumu na tuto akci. 
Děkujeme.

Řeháková Soňa
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Podpora z dotačních programů Pardubického kraje
Naše škola každoročně využívá k realizaci některých aktivit finanční podporu z dotačních programů Pardu-
bického kraje. Jde o drobné projekty, které nám ale značně pomáhají s naplňováním cílů environmentální 
výchovy (dotace z Programu pro vzdělávání, výchovu a osvětu v oblasti životního prostředí v Pardubickém 
kraji) a nebo – letos znovu po několikaleté přestávce - v rozvíjení dobrých vztahů s partnerským regionem 
Ladek – Zdroj a Trzebieszowice v Polsku (Dotační program kanceláře hejtmana 2018) 
V letošním roce bylo uskutečněno již několik akcí, na jejichž realizaci byly prostředky z dotací Pardubického 
kraje použity. Tak například:

Otevírání Zemské brány 
Příjemné 24. dubnové dopoledne strávili žáci 3. 
– 5. třídy naší školy díky akci pořádané CHKO 
Orlické hory v okolí Orlické chaty U Rampušáka 
nedaleko Bartošovic. Děti naší a několika dalších 
škol přijely pomoci Rampušákovi a Kačence za-
hnat zimu a odemknout velkým klíčem Zemskou 
bránu, aby konečně mohlo přijít jaro. Soutěžní 
týmy čekalo 6 stanovišť s různými úkoly, např. „U 
rybářů, Cestou – necestou, Orlická vlastivěda či 
Provázkové bludiště“.  Při čekání na vyhlášení vý-
sledků si děti opekly špekáčky. Velká gratulace pa-
tří našim žákům, kteří soutěž vyhráli  a další naše 
družstvo se umístilo na pěkném 3. místě.

Exkurze ZOO Brno
Dne 10. 5. 2018 jsme se s žáky 7. třídy vypravili 
do brněnské zoo. Nebyl to jen obyčejný výlet do 
zoologické zahrady. V rámci výukového programu 
s názvem „Jsou nám opravdu podobné?“ jsme se 
dozvěděli mnoho nového o životě opic v zoologic-
kých zahradách i ve volné přírodě, o pomoci oran-
gutanům bornejským tím, že nebudeme kupovat 
potraviny obsahující palmový olej nebo že ochra-
na goril horských v  Africe je někdy boj s  pytláky 
doslova na život a na smrt. Potom nás paní chova-
telka při komentované procházce po zoo seznámi-
la s chovanými druhy opic. Proběhla také zkouška 
zručnosti – šimpanzi byli ve vybalování dobrot 
z plátěného pytlíku rychlejší než děti!

Dětský den v Polsku
Ve středu 31. května 2018 se žáci 4. – 6. ročníku 
naší školy vydali do partnerské školy v  Trzebies-
zowicích, kde pro ně i pro žáky polské školy byla 
ve spolupráci místní školy, radnice a informační-
ho centra v  Ladeku – Zdroj připravena naučná 
vycházka kolem tamního zámku s několika stano-
višti. Tam děti plnily sportovní, výtvarné, literár-
ní a pěvecké úkoly. Každý žák dostal certifikát od 
čaroděje. Následovala opečená klobása a osvěžení 
v podobě hasičské cisterny  na hřišti u školy. Poté 
jsme zavítali do městečka Ladek – Zdroj, kde na 
nás v  tamní škole čekal oběd a poté krátká pro-

hlídka města s  pracovnicí informačního centra. 
Na oplátku přivítáme naše polské kamarády 21. 
června  na Kláštereckém víceboji. 

Exkurze VIDA Brno
Brno je, zdá se, oblíbená destinace, neboť 10. 6. 
2018 jsme se tam s  žáky volitelného předmětu 
Experimentář vypravili opět na přírodovědnou 
exkurzi. Tentokrát však cílem nebyla zoologická 
zahrada, ale VIDA! science centrum. V tomto zá-
bavním vědeckém parku na nás čekalo přes 170 
interaktivních exponátů čtyř tematických celků: 
planeta, civilizace, člověk a mikrosvět. V Divadle 
vědy show Ledoleto, dočasná výstava GeomeTRY 
a na závěr ještě výukový program VIDA! Escape 
game.

A tím akce školy podpořené Pardubickým krajem 
nekončí. Ve čtvrtek 21. 6. 2018 nás čeká již zmíněný 
Klášterecký víceboj s účastí polské partnerské ško-
ly v  Trzebieszowicích a také našich kunvaldských 
sousedů. Žáci 1.-3. třídy prožijí 25. 6. „Hospodář-
ský den“ na statku v Oucmanicích (výukový pro-
gram Ekocentra Paleta). Na začátek školního roku 
2018/2019 plánujeme exkurzi po Orlických horách 
pro 6.-9. třídu a také instalaci orientační tabule na 
školní zahradě.
  Mgr. Petra Pospíšilová 

Agroenvironmentální kroužek
Po celý školní rok 1x za 2 týdny probíhaly schůzky 
agroenvironmentálního kroužku  za podpory Živa 
a.s., MAS Orlicko a Zemědělského svazu ČR. 
Více než polovina schůzek byla organizována jako 
exkurze do různých podniků – zejména zeměděl-
ských a také těch, které nějaké produkty zpracová-
vají. Děti se tak mohly seznámit s provozem např. 
Kláštereckých masných pochoutek, Mléčné farmy 
v  Českých Petrovicích, bramborárny a odchovny 
mladých dojnic na Zbudově. Také jsme navštívili 
Farmu pod lipou v Rokytnici v Orlických horách  a 
Pstruhařství v Žamberku. Některé schůzky probí-
haly ve škole a byly spíše teoreticky zaměřené. Na 
těch jsme využívali pracovní sešity, které pro žáky 
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zdarma poskytl Zemědělský svaz ČR. 
Agroenvironmentální kroužek zůstává v  nabídce 
volnočasových aktivit i nadále. V  následujícím 
školním roce bude činnost kroužku podpořena 
z  projektu MAP II, jehož realizátorem je MAS 
Orlicko. Aktivity kroužku by měly být rozšířeny 
o návštěvy středních škol v  regionu zaměřených 
na oblast techniky a zemědělství (Střední škola 
zemědělská    a veterinární Lanškroun, Střední 
odborné učiliště opravárenské Králíky). Cílem 
těchto návštěv je popularizace vyučovaných oborů 
a prezentace zaměstnavatelů. Účast  na agroenvi-
ronmentálním kroužku tak může být starším dě-
tem inspirací a usnadněním při rozhodování kam 
dál po základní škole.
  Mgr. Petra Pospíšilová

Zahraniční zájezd
výběr z prací žáků 

Masarykovy ZŠ Klášterec nad Orlicí

Zájezd začínal 14. 5. 2018 ve 4 hodiny ráno v Kláš-
terci před školou. Měli jsme před sebou dlouhých 
8 hodin v autobuse. 
Kolem jedné hodiny jsme dorazili na Orlí hníz-
do do výšky 1700 metrů, prošli tunelem a vyjeli 
zlatým výtahem nahoru. Kamenná vila na okraji 
hory, nádherný výhled na hory, jezera. Překvape-
ním bylo, že tam ležel ještě sníh a nebylo ho málo. 
Prohlédli jsme si modely vojenských bunkrů.
Pokračovali jsme na vyhlídku Rossfeldstrasse 
s pěkným výhledem do Rakouska na Salzburg i do 
Německa. Jednou nohou jsme byli v  Německu a 

druhou v Rakousku.
V úterý jsme jeli k  jezeru Konigsee – ( královské 
jezero) na programu jsme měli projížďku lodí. 
Všude kolem nás byly skály, z nichž padaly vodo-
pády. Jeden pán zahrál na trubku a my poslouchali 
ozvěnu. Jezero bylo průzračné a voda v něm pěkně 
studená. Cestou jsme se zastavili na ostrově sva-
tého Bartoloměje s krásným kostelem a dobovými 
chaloupkami. Vyšli jsme i na oblíbené místo malí-
řů, na tzv. Malířskou vyhlídku a dívali se na jezero. 
U obce Schonau am Konigsee jsme potkali na vol-
no pasoucí se krávy se zvonci na krku.
Velkým zážitkem pro nás byla prohlídka solných 
dolů v Berchtesgadenu. Oblékli jsme se  do kom-
binéz, jeli vláčkem a pokračovali dál pěšky. Svezli 
jsme se po dřevěné skluzavce  i na lodičce po vodě 
s  80% soli. Získali jsme informace, jak se v  dole 
pracuje, jaké stroje se používají, mohli jsme sůl 
ochutnat. Úžasná byla laserová show. Po prohlíd-
ce jsme měli možnost zakoupit si pravou Alpskou 
sůl. Vyšli jsme na kopec s kapličkou. Odtud jsme 
viděli na celý Berchtesgaden. Ve městě jsme měli 
rozchod, dali jsme si zmrzlinu a mohli nakupovat.
Středa 16. 5., dnes je poslední den zájezdu, mu-
síme se sbalit. Z  penzionu vyjíždíme na zámek 
Hellbrun a do zámecké zahrady na vodní hrátky. 
Prší. Na mnoha místech byly zabudované vodní 
trysky, které vždycky vystříkly, když jsme to neče-
kali. Prošli jsme i zámkem a těšili se na Salzburg. 
Navštívili jsme náměstí Residenzplatz, katedrálu 
a historické jádro Salzburgu. Před Mozartovým 
domem jsme si dali rozchod. Šli jsme si zakoupit 
Mozartovy koule. Vyjeli jsme výtahem na vyhlíd-
ku, odkud bylo vidět na město s různými kostely a 

nádhernými domy i na 
hradní opevnění. Byli 
jsme i v zahradách Mi-
rabell s růžemi a fontá-
nami. Na náměstí byla 
moc pěkná fontána 
s  koňmi. Ještě posled-
ní vyhlídka a jedeme 
domů.
Od paní průvodkyně 
jsme dostali na památ-
ku magnetku. Celkově 
se mi výlet líbil, ale 
kdyby nepršelo, užil 
bych si ho víc.

Za ZŠ Klášterec n.O.
Mgr. Hana Mlynářová
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MLÉČNÝ DEN, 
aneb Jak jsme letos slavili 

DEN DĚTÍ

Naše škola je dlouhodobě zapojena do projektu 
SZIF Mléko do škol, jehož cílem je podpora zdra-
vé výživy a zvýšení spotřeby mléka. Proto mají 
tento školní rok všichni žáci možnost odebírat ne-
ochucené mléko zcela zdarma.
Společnost Laktea,o.p.s., se kterou naše škola 
spolupracuje, nabídla v  květnu ochutnávkové 
boxy mléčných výrobků. Blížící se 1. červen byl 
dobrým důvodem připravit pro žáky trochu jinou 
hodinu.
Postupně se během dopoledne v jídelně vystřídali 
všichni, aby ochutnali a určili různé druhy plátko-
vých sýrů – eidam, eidam uzený, sýr ementálského 
typu, goudu, sýrové smetanové pomazánky – Kře-
milky, Česmilky, Zamilky a Sýrmilky, neochucené 

jogurty, skyry, kyšky, pomazánkové natur i ochu-
cené a další, samozřejmostí pak byl doplněk peči-
va a zeleniny.
Díky sezoně jahod si žáci mohli připravit jahodo-
vou „tiramisu“ jednohubku, vybraní zástupci tříd 
pak společně vyráběli, ale hlavně zdobili sendviče.
Ve skupinách odpovídali na otázky, které mléčné 
výrobky mají nejraději, kdy mladší žáci uvádě-
li mléko a jogurty, starší pak mléko a sýry. Mezi 
méně známé výrobky patřily skyry  a kyška. V zá-
věrečné anketě, co vám chutnalo nejvíc, bylo nej-
častěji uváděno „tiramisu“.
Poznámka jednoho žáka: „To se mi líbilo, takhle 
slavit Den dětí,“ byla pro nás odměnou  a zároveň 
pobídkou, pokračovat v  akcích zaměřených na 
zdravé stravování i nadále.
  Mgr. Marie Leksová
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Úkoly, džungli, stezku, sladkosti, překvapení, ra-
dost,…to vše, a ještě mnohem víc, připravili tře-
ťáci pro své mladší kamarády při stopované 1. 6. 
2018

STOPOVANÁ 
jako oslava Dne dětí

ODZNAK VŠESTRANNOSTI
I v letošním školním roce se naše škola zapojila do 
projektu Českého olympijského výboru Odznak 
všestrannosti. Nejdříve jsme na konci dubna 
uspořádali okresní kolo  a skvělými výkony v něm 
si 11 našich žáků vybojovalo postup do krajského 
kola v Moravské Třebové. Mezi jednotlivými koly 
se na hasičských závodech zranil Zdenda Kalous, 
a tak ho musel nahradit Jarda Janeček. 
Družstvo v krajském kole tedy bojovalo ve slože-
ní Lucka Hrušková, Štěpánka Keprtová, Tadeáš 
Doležal a Dan Brůna (8. třída), Pepa Kulhánek 
a Jarda Janeček (7. třída)  a Terka Suchodolová a 
Natka Bednářová (6. třída). V  jednotlivcích ještě 
nastoupili Vendula Hejkrlíková a Pavel Kalášek 
(8. třída) a v  nejmladší kategorii Jíťa Kalousová 
(4. třída).  Na všechny čekalo 6 disciplín – sprint 

na 60m, skok daleký, shyby na šikmé lavičce, hod 
kriketovým míčkem, leh – sedy a běh na 1000m. 
Závěrečné vyhlášení výsledků bylo velmi napína-
vé, neboť průběžné výsledky jsme moc neznali. 
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Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk. Uzávěrka příštího čísla 16. 8. 2018. Cena: 10,- Kč

Obrovská radost nastala při vyhlášení 
celkově druhého místa družstva, zna-
menající postup na republikové finále. 
Na stupně vítězů v  jednotlivcích se 
probojovali Pavel Kalášek (2. místo 
- chlapci 2003), Dan Brůna a Tadeáš 
Doležal (1. a 3. místo – chlapci 2004). 
Všem závodníkům děkujeme za výbor-
nou reprezentaci nejenom školy, ale 
i obce Klášterec nad Orlicí. Přejeme 
hodně úspěchů na republikovém finále 
v září v Brně. 

 Mgr. Yvona Franková

CYKLOBUSY jsou v letošním roce v provozu od začátku června do konce září, jezdí každou 
sobotu a neděli a o svátcích 5.- 6. července a 28. září. Ke sledování spoje lze využít internetové stránky 
http://tabule.oredo.cz, nebo mobilní aplikace IDS IREDO. Dle platných Smluvních a přepravních 
podmínek IREDO je přeprava kol s jiným než elektrickým přídavným motorem a přeprava elektrokol 
s neodnímatelnou baterií zakázána. 


